
We zijn het beu! On en a marre! 
Wir sind es leid!
Hoe vaak denken onze hulpverleners dat 
ene zinnetje? Of Vlaanderen, Wallonië of de 
Oostkantons, de Belgische hulpverlening staat 
op barsten… het is 1vóór12 of misschien zelfs 
al 5na12!

Het is ‘keeping up appearances’ naar 
de massa toe, die door de nieuwe 
ambulance-stripings, de glimmende 
hightech brandweerwagens en de ‘flashy’ 
politievoertuigen de indruk krijgen dat we 
in België een gezond systeem hebben. 
Ook onze ziekenhuizen zijn uiteraard ‘state 
of the art’ qua kennis en uitrusting, maar 
het personeel loopt vaak tegen haar eigen 
grenzen aan. 

Of de rust en verzorging tehuizen die geen 
maskers en andere beschermmiddelen 
konden bemachtigen maar die wel konden 
beschikken over voldoende lijkzakken… 

De zorgkundigen worden best ‘wel eens’ 
ingezet voor taken die ze eigenlijk niet 
mogen uitvoeren om de verpleegkundigen te 
ontlasten.   
 
Na de Dioxinecrisis waar we vele dode 
kippen te betreuren hadden werd er al snel 
een parlementaire onderzoekscommissie 
opgericht om deze zaak tot op de bodem 
uit te spitten, waarom is er nu – maanden na 
uitbreken van de corona crisis en duizenden 
overleden mensen – nog niet eens sprake 
van een onderzoekscommissie?  De fouten 
die gemaakt zijn kunnen moeilijk verborgen 
worden aangezien zij pijnlijk duidelijk werden, 
dag na dag…

BELGIE TELT 56 MINISTERS EN 68 
MINISTERPOSTEN ! – LA BELGIQUE COMPTE 
56 MINISTRES ET 68 POSTES MINISTERIELS ! 
HET FEDERALISTISCH LABYRINTH:
U zal haar nergens anders op het internet 
vinden dan op de site van de B.U.B. : de 

volledige lijst van de ministers van het 
federale België ! De B.U.B. blijft deze 
schandalige verspilling van overheidsgeld, 
die veroorzaakt werd door het taalfederalisme 
dat door de particratie zonder referendum in 
ons klein land geïnstalleerd werd, aanklagen. 
(bron B.U.B.)

Hoe doen onze buurlanden het?
• Nederland: Kabinet-Rutte III (2017-heden); 

het kabinet-Rutte III heeft twaalf ministers 
plus vier ministers zonder portefeuille.

• Duitsland: De ministers van Merkel III 
bestaan uit Merkel en 15 ministers

• Frankrijk: Regering Macron; in totaal 
telt de regering 18 ministers en 4 
staatssecretarissen, 22 stuks in totaal 
waarvan de helft vrouwen zijn trouwens.

Zijn wij dan de enigen die zich hier vragen bij 
stellen? Zijn er misschien geen andere opties 
om te besparen en een land beduidend 
efficiënter te laten functioneren? 



Maar we wijken af, onze doelstelling is 
een bepaalde groep betroffen diensten 
en mensen te belichten, dus laten we de 
focus leggen op de maatregelen die onze 
beleidsmakers namen en nemen om de 
Belgische hulpdiensten en ziekenhuizen 
‘efficiënter’ en meer kosteneffectief te maken!

Hervorming civiele bescherming:
In maart 2017 besloot Dhr. Jambon om maar 
liefst 4 van de 6 kazernes civiele bescherming 
te sluiten, ZONDER naakte ontslagen (officieel 
dan toch) wat onze inzetkracht voor rampen 
(man-made, natuur,…) enorm in het gedrang 
brengt qua aanrijtijden bijvoorbeeld. Vier van 
de zes operationele eenheden dicht.

De Civiele Bescherming werkt in zes 
operationele eenheden, verspreid over 
het grondgebied. Nu is beslist dat enkel 
de posten in Brasschaat en Crisnée nog 
overblijven. Die van Jabbeke, Ghlin, 
Liedekerke en Libramont moeten dicht,  

al krijgen die twee eerste wel enkele 
specifieke taken over.

De keuze gebeurde volgens de minister op 
basis van economische, operationele en 
risicogebonden parameters. De kritiek dat 
gemorreld zou zijn aan de parameters omdat 
Liedekerke eerst als beste uit de bus kwam, 
wuift hij van de hand. “Kijk je enkel naar de 
economische en operationele parameters, 
dan kwam Liedekerke inderdaad licht naar 
boven. 

Maar neem je de CBRN-risico’s erbij 
(chemische, biologische, radiologische en 
nucleaire risico’s, nvdr) dan moet ik er toch 
geen tekening bij maken”, aldus Jambon, 
verwijzend naar de vele Seveso-bedrijven in 
het Antwerpse. “Ik begrijp dat lokale mensen 
het moeilijk hebben omdat zij niet verplicht 
zijn het grotere plaatje te zien, maar wij 
uiteraard wel”, zei de minister nog.

De voorbije maanden klonk meermaals het 
verwijt dat de kazerne van Brasschaat aan het 
langste eind trekt omdat Jambon daar woont. 
Klopt niet, aldus de minister. “Het is niet omdat 
ik in Brasschaat woon en daar titelvoerend 
burgemeester ben dat het Brasschaat moest 
zijn. Maar natuurlijk ook niet dat het Brasschaat 
niet mocht worden.”

Jambon ziet een nieuwe rol voor de Civiele 
Bescherming en daar hoort de sluiting van 
de vier kazernes bij. Die speelt zich af in de 
tweede lijn, wanneer hooggespecialiseerd 
werk nodig is. Denk bijvoorbeeld aan 
chemische rampen, dijkbreuken of zelfs 
nucleaire problemen.

Van dringende eerstelijnstaken - zoals 
uitrukken bij brand of verkeersongevallen 
- is geen sprake meer. Daarvoor rekent 
Jambon voortaan overal op de brandweer. 
Dat moet een einde maken aan de huidige 
praktijk waarbij sommige kazernes van 



de Civiele Bescherming in hun buurt ook 
brandweertaken uitvoeren of ziekenwagens 
op pad sturen. 

“De Civiele Bescherming heeft veel nut en we 
willen dat ze blijft bestaan, maar er is te veel 
overlap met de brandweer”, luidde het eerder. 
Doel van de hele hervorming is performantie 
en efficiëntie, maar een besparingsoefening is 
het niet. Van naakte ontslagen zal geen sprake 
zijn, verzekerde de minister.  
 
Het zal ook geen bruuske omwenteling zijn, 
maar een “fade-out” over de periode 2017-
2019.
Bron: HLN 4 april 2017

De brandweer hervorming:
Hulpdiensten zelf in nood: schermen 
noodcentrales vallen uit, te weinig mensen om 
uit te rijden met MUG en brandweerwagen. 
In alle stilte is vorige week (stand februari 
2020) in het parlement een document publiek 

gemaakt, waarin een zorgwekkend beeld 
geschetst wordt van de situatie bij onze 
hulpdiensten. Het gaat om een verslag van de 
commissie Binnenlandse Zaken, op basis van 
een hele reeks hoorzittingen die eind vorig 
jaar plaatsvonden. 

Wie de 129 pagina’s doorneemt, krabt zich 
meer dan eens in de haren. De mannen en 
vrouwen die zich dagelijks inzetten voor onze 
veiligheid, gaan gebukt onder problemen. In 
totaal kwamen 26 personen van alle mogelijke 
rangen en standen in het parlement getuigen 
over de hervormingen die de regering-Michel 
de voorbije jaren heeft doorgevoerd. De 
balans is negatief. 

Om het met de woorden van een 
brandweerofficier te zeggen: “Het doel van 
de hervorming was het veiligheidsniveau 
in België te doen stijgen, maar ik ben van 
oordeel dat het veeleer gedaald is.”
Bron: begin krantenartikel HLN 6 februari 2020

De politie hervorming:
De Federale Politie heeft het hele Belgische 
grondgebied als werkterrein en zou wettelijk 
13.500 personeelsleden moeten tellen.
 
Momenteel zijn ongeveer 11.000 plaatsen 
ingevuld. Dit korps staat onder het gezag 
van de federale regering, met name van de 
ministers van Binnenlandse Zaken én Justitie. 

In grote lijnen neemt de minister van 
Binnenlandse Zaken het algemeen beheer 
van de federale politie waar, met uitzondering 
van de werking van de federale gerechtelijke 
politie. Die staat wegens haar specifieke 
geaardheid onder toezicht van de minister van 
Justitie. 

Door de omvang en de structuur van dit 
politieapparaat zijn beide ministers afhankelijk 
van de feedback die zij krijgen van de 
diensten van de commissaris-generaal, met 
andere woorden van de grote baas. 



En ook nog: bij elk ministerieel kabinet gaat 
dit via een verbindingsdienst, SAT genoemd. 
Opmerkelijk daarbij is dat SAT Binnenlandse 
Zaken (Administratief en Technisch 
Secretariaat, Secrétariat Administratif et 
Technique) voornamelijk bevolkt wordt door 
hoge politiefunctionarissen uit die Federale 
Politie. 

En uitgerekend de korpsleiding bestaat 
tot op heden nog steeds uit vele gewezen 
rijkswachtofficieren.

De nauwe rechtstreekse band met dit 
kabinet zorgt voor een bijna hypnotische 
beïnvloeding. Dat getuigt onder meer het 
interview van minister Jan Jambon in het 
Radio1-programma De Ochtend van 23 
oktober 2017: hij verklaarde daar kordaat 
dat “de rijkswacht sedert 1999 – 2000 niet 
meer bestaat” en dat “er vandaag een totaal 
andere cultuur bij de politie is”. Bron:https://
www.apache.be/gastbijdragen/2018/06/05/

belgische-politie-zit-in-een-impasse/ © 
Apache

Ook de noodcentrales en de ziekenhuizen zijn 
vaak overweldigd door lopende problemen 
en zware onder bemanning! Dit zorgt ervoor 
dat centrales met langere wachttijden moeten 
werken om aanvragen voor dringende hulp te 
verwerken en dat dus ambulances, MUG’s en 
brandweer kostbare seconden (tot minuten) 
zien verdwijnen die noodzakelijk zijn voor een 
adequate hulpverlening. 

De ziekenhuizen zijn chronisch onderbemand 
en mede dankzij de vernieuwde 
verpleegkundigen opleiding is de instroom 
serieus beperkt. Dit probleem zal zich wel 
deels uitpendelen maar zal – met de huidige 
aanpak – zeker niet opgelost worden.

Het is dus voor alle betrokken mensen 
binnen de sector zeker geen geheim dat we 
misschien toch een foute weg ingeslagen 

hebben… Komt er dan toch een nieuwe witte/
rode/blauwe woede? 

Wij weten het niet, wat wij wel weten is 
dat deze situatie langzaam maar zeker 
ONHOUDBAAR aan het worden is en dat het 
systeem vroeg of laat zal collaberen!

SPOEDmagazine/webshop SPOED112 wil 
deze problematiek toch weer net iets meer 
aandacht geven en we besloten dit te doen 
onder de vorm van een reeks van 52 ludieke 
cartoons (voor elke week van het jaar 1 dus) 
die naar onze ideeën grafisch omgezet 
werden door Béné, waarvoor dank! 

We wensen jullie veel plezier bij het 
doornemen van deze verzameling cartoons 
en samen met jullie hopen we uiteraard 
dat er misschien zelfs iets veranderd! (want 
misschien zijn de wonderen de wereld nog 
niet uit…)


